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Jegyzőkönyv az Egészségügyi Szakmai Kollégium Kórházi Klinikai 
Gyógyszerészet (gyógyszerészeti) Tagozat és Tanács  

2014. szeptember 5-én tartott üléséről 
 
 

Az ülés helye, ideje: Budapest, Dózsa György u. 86/b., Magyar Gyógyszerészi Kamara 
székháza, 10.30 óra 
Jelenlévők: Tagozat részéről: prof. dr. Soós Gyöngyvér, prof. dr. Zelkó Romána, prof. dr. 
Botz Lajos; Tanács részéről: dr. Szabó Csongor, dr. Cseh Ibolya, prof. dr. Gyires Klára, dr. 
Higyisán Ilona, dr. Katonáné dr. Turai Erika, dr. Kis-Szölgyémi Mónika, Kovácsné dr. Balogh 
Judit, Szabóné dr. Schirm Szilvia. 
Klinikai munkacsoport tagjaiként jelen volt: dr. Szabó Mária, dr. Takács Gézáné, Vassné 
dr. Csukonyi Katalin. 
Kimentette magát: dr. Trestyánszky Zoltán. 
Hiányzott: prof. dr. Hársing László, Dr. Csonka Péter, dr. Egri Lászlóné. 
Meghívott vendégek közül jelen voltak: Hajagosné dr Hümpfner Rózsa (MGYK KKTSZ), 
Pécsekné dr. Csapó Anna (EEM), dr. Gál Andrea (EEM), dr. Serhalné dr. Juni Emília 
(Csolnoky Ferenc Kórház), dr. Krucsóné dr. Hornyák Judit (PTE Klinikai Központi 
Gyógyszertár), Pálffyné dr. Poór Rita (GYEMSZI-OGYI). 
 
Ülés napirendje: 
 
1. Tájékoztatás a tagozat, tanács legutóbbi ülése óta végzett munkájáról, aktuális információkról. 

Előterjesztő: dr. Botz Lajos.] 
2. A Kórházi Klinikai Gyógyszerészet (gyógyszerészeti) Tanács elnöke dr. Trestyánszky  Zoltán 

2014. július 9-én lemondott elnöki tisztségéről. Ezért szükséges, hogy a Tanács tagjai a 
következő ciklusig tartó időszakra "átmeneti" elnököt válasszanak. Előterjesztő: dr. Botz 
Lajos.  

3. Tájékoztató az GYEMSZI-OGYI álláspontjáról a "módszertani levél" vs. "szakmai 
ajánlás/irányelv" kérdésben. [A probléma lényege röviden: "... lehet-e még / van-e még 
módszertani levél, ui. az orvosi területeken már csak irányelv fejlesztés, kiadás lehetséges Ez 
nyilvánvalóan nem egészen ránk szabott. Számunkra az eddigi gyakorlat teljesen megfelelő. 
A módszertani levél és szakmai ajánlás alkalmas számunkra.] Felkért előadó: dr. Pálfyné dr 
Poór Rita (GYEMSZI-OGYI 

4. Tájékoztató az országos gyógyszertender tapasztalatairól, várható további alakulásáról. 
Feltétlenül ki kell(ene) térni arra, hogy a saját leadott intézeti "kvótájukat" tartó (!) 
intézményeket a beszerzési áraknál miért hozza hátrányos helyzetbe az országos kvóta 
kimerülése. Meghívott előadó: Sipos Mónika. 

5. Tájékoztató a citosztatikus gyógyszerkészítéshez alkalmazható zárt rendszerek technológiai 
költségének finanszírozásba történő befogadása c. anyag kapcsán kiadott OEP 
állásfoglalásról. A KKGYT véleményét 2014. január 14-én küldtük el az OEP-re, ill. minden 
KKGYTT tagnak még azon a napon emailban megküldtük tájékoztatásul. Legutóbb a 2014. 
május 9-én tartott ülés emlékeztetőjében határoztuk meg a további lépést ezen a területen 
Ezzel kapcsolatban történtekről tájékoztatás. [Napirend 4. alatt: "... a Tagozat és Tanács 
egyöntetűen fontosnak ítélte a téma részletesebb megismerését, ezért a két előterjesztőt arra 
kérte fel, hogy a következő ülésre készítse elő a téma átfogó megvitatását..."] Előterjesztő: dr. 
Higyisán Ilona és Szabóné dr. Schirm Szilvia 

6. 2014. augusztus 19-én küldtük meg minden tag számára a kórházban kezelt, ápolt betegek 
részére „bevitt vagy/és bevitetett gyógyszerek” kezelése c. legújabb verzióját. A témában 
korábban készített számos előterjesztések ismertek, a legutóbbi ülésen is tárgyaltuk (május 
9). A napirend tárgyalása kapcsán feltétlenül ki kellene alakítani a KKGYTT véglegesített 
álláspontját. (l. 2014. november 8-i KKGYTT ülés 2013.12.12-én minden tag számára kiküldött 



emlékeztő 2. sz. pontját; a 2013. június 28-i ülés emlékeztetőjének 4. sz. pontját; valamint a 
2013. április 12-i ülés jegyzőkönyvének 3. sz. pontját, 2014. május 9-i emlékeztető 5. pontját). 
Előterjesztők: dr. Takács Gézáné, dr. Katonáné dr. Turai Erika.  

7. Az ún. "egyes nagyértékű gyógyszerek eredményesség alapú terápiájának megosztott 
finanszírozása" c. tárgykör kapcsán dr Serhalné dr Juni Emília által 2014. július 23-án e-
levelében felvetett problémáról. Felkért előadó: dr. Serhalné dr Juni Emília  

8. Az új FoNo megjelentetése kapcsán a GYEMSZI-OGYI Főigazgató-helyettes Asszony 
KKGYTT-hez eljuttatott kérése (2014. április 9.)  a KKGYTT 2014. július 18-án megküldte a 
javaslatát (tagok részére 2014.08.11-én küldtük ezt el). Az ESZK KKGYT&T május 9-én 
tárgyalta a válaszunk alapelveit (l. emlékeztető Napirend 9. pont alatt). Sajnálatos, hogy csak 
8 kórháztól érkezett válasz a KKGYT&T előterjesztését kidolgozók részére. Rövid ismertetés a 
leadott anyagról. Előterjesztő:  Szabóné dr. Schirm Szilvia.  

9. Egyebek.  
 
 
 Elöljáróban a Tagozat elnöke és Tanács tagjai megállapították az ülés 
határozatképességét. A tanácskozás megállapításai, döntései a napirendi pontok 
sorrendjében, azokhoz csatolt megállapításokkal: 
 
 
Napirend pont 1.:  
A Tagok részére folyamatosan nyáron is megküldött anyagok mellett a Tagozat Elnöke egy 
dologról adott kiegészítő tájékoztatást, a Debreceni Egyetem főgyógyszerészi pályázati 
kiírása kapcsán folytatott levelezéséről és helyzetről. A Rektor által véleményezésre 
megküldött pályázatokat a 12/2011. (III.30.) NEFMI rendelet alapján a Tanács hatásköre, így 
a Tagozat elnöke dr. Trestyánszky Zoltán elnök júliusi lemondása miatt dr. Kis-Szölgyémi 
Mónikát kérte fel a véleményezés koordinációjára. Ez a vélemény (l. 1. sz. melléklet) lett 
elküldve július 26-án a DE Rektora részére.  
 
Napirend pont 2.:  
Az Egészségügyi Szakmai Kollégium Kórházi Klinikai Gyógyszerészeti Tanács elnöke dr. 
Trestyánszky Zoltán főgyógyszerész, 2014. július 9-én lemondott elnöki tisztségéről. Ezért az 
ülésen a Tanács tagjai, titkos szavazással a ciklus végéig szóló megbízatással, új elnököt 
választottak. A Tanács tíz szavazásra jogosult tagja közül nyolc volt jelen az ülésen, így a 
határozatképesség biztosított volt. A leadott nyolc érvényes szavazat közül hét támogató 
szavazatot kapott dr. Higyisán Ilona, egyet dr. Cseh Ibolya. A Szavazatszámláló Bizottság a 
Tagozat két tagja volt, prof. dr. Soós Gyöngyvér és prof. dr. Zelko Romána. Az ESZK KK 
Gyógyszerészeti Tanács megválasztott új elnökének elérhetőségeit (a választás 
jegyzőkönyve mellett) az Egészségügyi Szakmai Kollégium Elnöke, prof. dr. Fülesdi Béla 
részére, valamint a GYEMSZI-be a Tagozat Elnöke 2014. szeptember 8-án megküldte. 
 
Napirend pont 3.: 
Pálffyné dr. Poór Rita a GYEMSZI-OGYI képviseletében a "módszertani levél" és/vagy 
"szakmai ajánlás és irányelv" kérdése kapcsán elmondta az OGYI Főigazgatójával együtt 
kialakított véleményüket, amely alapján mindhárom típus megtarthatónak, alkalmazhatónak 
látszik a gyógyszerellátás területén, jól elkülöníthető tartalmi különbözőséggel. A 
módszertani levelet inkább egy kötött, kijelölt eljárási gyakorlatnak tekintik elsősorban, míg a 
szakmai irányelveket a helyi protokollok kidolgozásának alapjaként, "iránytűjeként". A 
hozzászólásokban Pécsekné dr. Csapó Anna (EEM) felhívta a figyelmet arra, hogy 
álláspontjuk szerint, a 8/2013. (III. 5.) EMMI rendelet alapján, jogszabályilag már csak 
szakmai irányelvek kidolgozására és kiadására van lehetőség. Pécsekné dr. Csapó Anna 
javasolta továbbá, hogy dr. Baticz Orsolya Ph.D., minőségügyi főosztályvezető, GYEMSZI 
illetékessel vegye fel a Tagozat és Tanács a kapcsolatot a kérdés megnyugtató tisztázása 
érdekében. A Tagozat Elnöke kifejtette, hogy a kórházi, klinikai gyógyszerészethez inkább az 
OGYI álláspontja áll közelebb, ez lenne valószínűleg hasznosabb ezen a területen, ezért 
kérte a jelenlévő illetékeseket, hogy segítsék a kérdés egyértelmű tisztázását, továbbá 
kezdeményezte, hogy a következő ülésre dr. Baticz Orsolya is kapjon meghívást. 



 
Napirend pont 4.:  
Sipos Mónika akadályoztatása miatt dr. Hankó Balázs adott tájékoztatást az országos 
gyógyszertender tapasztalatairól, várható további alakulásáról. Elmondta, hogy az országos 
tenderkiírás felügyelete átkerült a Miniszterelnökség felügyelete alá, ami kisebb csúszást 
eredményezett, de 2014. őszre a további kiírások megjelentetése és elbírálása megtörténik. 
Tagok részéről érkezett észrevétel, miszerint a saját leadott intézeti "kvótájukat" tartó 
intézmények az országos kvóta kimerülése miatt hátrányos helyzetbe kerülnek. Ismert 
probléma, de megoldást egyenlőre erre nem kaptak az intézmények. Javasolták továbbá, 
hogy központilag (is) készüljön el, egy olyan értékelés, amely bemutatná, hogy egyes 
intézményekre vetítve milyen költségcsökkentést eredményezett az országos tender (korábbi 
leadott áraikhoz képest). 
 
Napirend pont 5.:  
Dr. Higyisán Ilona összefoglalta a legutóbbi ülés óta tett lépéseket a citosztatikus 
gyógyszerkészítéshez alkalmazható zárt rendszerek technológiai költségének 
finanszírozásba történő befogadása c. anyag kapcsán. Elmondta, hogy a nyáron sok minden 
nem történt a témában, egyeztetett a zárt rendszerek gyártóival és árajánlatot kért tőlük. 
Ezeket összesítették egy táblázatban, amely alapján tovább lehet lépni a kérdés megvitatása 
tekintetében (l. 2. sz. melléklet). A Tagozat Elnöke felkérte az előterjesztőket, hogy a 
következő ülésre készítsenek erről egy rövid, ismertető előadást, továbbá a téma 
előmozdításához általuk szükségesnek ítélt személyeket (OEP, stb.) is kérjék fel, hívják meg 
ezen az ülésen való részvételre. Korábban is ezt terveztük, ezért ősszel előre kellene lépni 
ezzel a kérdéssel. 
 
Napirend pont 6.:  
Dr. Takács Gézáné a kórházban kezelt, ápolt betegek részére „bevitt vagy/és bevitetett 
gyógyszerek” kezelése c. anyag elkészült, összefoglalóját ismertette. A Tagozat és Tanács 
álláspontja, hogy az anyagot (l. 3. sz. melléklet) jutassák el az egészségügyért felelős 
államtitkár részére, azzal a kéréssel, hogy a probléma és a jogszabályi ellentmondás régóta 
ismert, a megoldás pedig rég várat magára. Tagozati, tanácsi hatáskörben a kérdés 
felvetése, javaslat körvonalazása lehetséges. A továbblépés érdekében a szabályozási 
ellentmondások feloldása szükséges (ez egyértelműen ez a betegek érdeke is!).  A Tagozat 
és Tanács felajánlja segítségét a megoldás megtalálásában.  
 
Napirend pont 7.:  
Az ún. "egyes nagyértékű gyógyszerek eredményesség alapú terápiájának megosztott 
finanszírozása" c. tárgykör kapcsán dr. Serhalné dr. Juni Emília  ismertette a kórházi 
gyakorlatban felmerült problémákat. Előadásanyaga (4. sz. mellékletként) csatolva. Sok 
esetben, ezen készítményeknél az intézeti gyógyszertárak és a közforgalmú gyógyszertárak 
szerepe és a felelősök kijelölése ellentmondó. Dr. Hankó Balázs felajánlotta, hogy elősegít 
egy olyan szakmai tájékoztatónap megszervezést, amelynek keretében átfogó tájékoztatást 
kaphatnak az utóbbi évek "speciális" finanszírozási kategóriáiról (eredményesség alapú, 
tételes, stb.) a kórházi főgyógyszerészek. Tagozat és tanács tagjai rendkívül időszerűnek és 
fontosnak tartották egy ilyen átfogó tájékoztatás megtartását. 
 
Napirend pont 8.:  
Hivatkozva a 2014. május 9-i ülésre, melynek során Szabóné dr. Schirm Szilvia ismertette az 
új FoNo megjelentetése kapcsán összeállított anyagot, a Tagozat Elnöke a GYEMSZI-OGYI 
Főigazgató-helyettes Asszony részére 2014. július 18-án levélben elküldte javaslatát (l. 5. sz. 
melléklet).  
 
Napirend pont 9.:  
Egyebekben még elhangzott, hogy a kórházi, klinikai szakvizsgára jelentkezők számára a 
tutorok kinevezése gondot jelent, mivel sok újonnan kinevezett főgyógyszerész sem 



rendelkezik a fenti szakvizsgával, sőt kinevezését követően sem lépett be ebbe a 
szakképzésbe. 
Elhangzott továbbá, hogy a tagozat, tanács az utóbbi időben nem kapja meg a készülő, 
kifejezetten kórházi, klinikai gyógyszerészetet érintő jogszabály tervezeteket sem. Így a 
KKGYTT alapvető, életre hívásának egyik okát és célját adó feladatot sem tudja a kívánt 
színvonalon ellátni. 
 
 Végezetül a Tagozat Elnöke kifejezte köszönetét a jelenlévő vendégek és tagok aktív 
közreműködéséért. A soron következő ülés várható időpontja időben pontosításra kerül. 
 
 
 
Pécs, 2014. szeptember 19. 
 
 
 
 

                
          Prof. Dr. Botz Lajos       Dr. Higyisán Ilona  
     ESZK KKGY Tagozat Elnöke   ESZK KKGY Tanács Elnöke 
    
 
 


